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Az egyesület újjászervezésétől számított 8 éve során a működésnek sajátos 
formája alakult ki, amelyet a rendszeres ismétlődések megerősítettek. Az 
értékelések - hogy a tevékenységet folyamatosan befolyásolni tudják - évente 3 
alkalommal, 4 havonta - történnek. Az írásos anyagot az elnökség és a vezetőség 
ismeri meg és fogadja el, majd ezt az egyesület valamennyi tagjának kiküldi. Erre 
tekintettel az éves munkát összegző jelen beszámoló a címben jelölt időszak 
történéseit tartalmazza. Kérjük, hogy az előző 8 hónap értékelését csatolják a 
jelen elemzéshez. Ez megtalálható a honlapunkon is. 
 
I.  Az Egyesület vezetéséről. 
 
A korábbi döntésnek megfelelően új feladatok indítására is vállalkoztunk. Tudjuk, 
figyelnünk kell arra, hogy vállalkozó kedvünk ne lépje túl a megoldáshoz 
szükséges szakértelmet, időt, meglévő sokféleséget tartalmazó kapacitásunkat. 
Új csoport megalakulásához (Baja város megjelenése) fogott hozzá dr. Weiner 
József úgy, hogy jelentős számú teendőt  nevezett meg, s a megfelelő haladást 
segíteni tudó szerkezet fogadja be az ide tartozó teendőket. A csoport tagja 
Prekop Kázmér mérnök is. 
 
Az Egyesület nyilvánosság előtt is vállalt egyik feladata a környezetünkben lévő, 
még feldolgozatlan dolgok megtalálása, elemzése, könyv alakban való 
megjelentetése. A közelmúlt számunkra egyik legrangosabb eseménye december 
19-én megtörtént: könyvsorozatunk 1. kötete kézbe  vehetővé vált. Címe: Baja 
sírkertjei, neves elődeink. A könyv fogadtatása alapján vállalható az alkotók 
többektől kapott dícsérete. A már korábban is közölt tervünk részleteiről most, itt 
szólunk: szeretnénk évente 1-1 kötettel megjelenni a továbbiakban. 2024-ben 
"Városvezetők Baján a rendszerváltozás után" címmel tervezett könyvhöz  
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jelentős anyaggyűjtésen túl vagyunk, az érintett személyektől megkaptuk a 
hozzájáruló nyilatkozatot, a vonatkozó időszakjukról az írásos beleegyezést a 
megjelenéshez. 2025-ben  - tervünk szerint - "Baja természetes vizei, a gond és 
az öröm forrásai" címmel jelennek meg írások.  
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Úgy véljük, talpra áll a már az induláskor tervezett városrészenkénti élet. Ebben 
a példaadás nem könnyű feladatát a kiscsávolyiak vállalták Nagy Dezső 
vezetésével. Várostörténeti eseménnyé vált a Vonatkertben lévő, a 
megsemmisülés állapota felé haladó mozdony teljes felújítása általuk. Kevesen 
bíztak abban, ami munkájuk révén láthathatóvá vált mostanra. Minden városlakó 
nevében köszönjük, amit tettek. Jövőt is befolyásoló tettre került sor január 30-án 
Szentistvánon. Balatonné Sáfrány Erika tanárnő Farkas Attila támogatásával 
tanácskozásra hívta azokat a szentistvániakat, akik vállalták, hogy újra olyanná 
teszik a városrészt, amilyen korábban már volt. Sokan kívánják, hogy a városrészi 
környezet és a szentistváni szellem újra jellemzője legyen a mai Szentistvánnak. 
 
A vonatkerti mozdony avatásakor a közös gondozásáról megállapodást 
kötöttünk a környezet iskoláival: az Eötvös József Főiskolával, a Türr István 
Szakképzési Centrummal, a Bányai Júlia Szakképzési Centrummal , valamint 
az Eötvös József Általános Iskolával. Segítségüknek is része van abban, hogy a 
városképbe jól illeszkedő masina  sokaknak tetsző állapotát eddig megőrizte. 
 
Együttműködési megállapodásaink közül különösen eredményesen működik a 
Baja városa Önkormányzatával kötött egyezség. Velük a találkozásaink időben 
gyakoriak, tartalmukban kölcsönös segítséget jelentők. Anyagi helyzetünk 
biztonságát jelentő kérelmünket feldolgozták. Ha a kérés teljesül, az egyesületen 
belül új lehetőségek nyílnak számunkra. Felelősségünket ezzel kapcsolatban 
értelmeztük, a végrehajtást e szerint vállaljuk. 
A Türr István Szakképzési Centrum belső élete feltételezhetően a jelenlegi 
magyar átlag fölött van. Fejlesztésre vonatkozó kérést ismertető gondolataikat 
megismerhettük, a helyszínen tájékozódtunk, a teljesülést - amely a város 
gyarapodását is jelenti - támogattuk. Az együttműködési lehetőségeket 
szeretnénk a jövőben megismerni, s konzultációk keretében segíteni, hogy 
szándékaik mások által is megismerhetők legyenek. Szeretnénk például, ha  
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együttműködésünk eredményei között felfedezhető lenne a diákok részéről a 
kerékpár minél általánosabb használata. 
 
Az Eötvös József Föiskolával szakmai együttműködésre teszünk ajánlatot. 
Megegyezés esetén ennek megvalósulására a jövő tanévben sor kerülhet. 
 
2024-ben 2 együttműködési megállapodás előkészítésére, esetleg elfogadására 
kerülhet sor. A város szempontjából is hasznos lehet a Közszolgálati Egyetem 
Víztudományi Karával az egyezkedés. Sikeres tárgyalások esetén közös könyv 
kiadásában szeretnénk partnerek lenni 2025-ben. A javasolt téma (és cím): Baja 
természetes vizei, a gond és az öröm forrásai. A másik lehetséges új partner a 
Talpra, Baja! Egyesület. Vezetőségükkel már 2 alkalommal találkoztunk. Az 
Uránia Mozi újjáélesztésével kapcsolatos tevékenységüket megismertük, azt 
támogatjuk.   
 
 

Az egyesületünk számára rendkívül fontos segítség az, amit a Türr István 
Múzeumtól kapunk. Lényeges, hogy rendezvényeink megtartásához 
rendszeresen támogatáshoz  jutunk általuk különböző termek biztosításával. 
Mással nem pótolható az a lehetőség, amely közös szakmai feladatok 
teljesítéséhez forrásként van jelen életünkben. N. Kovács Zita és munkatársai 
gondolkodási terünk bővítéséhez ismeretanyagot és bátorítást egyaránt adnak. 
 
A városban egyre ismertebbé válik a kerékpározást népszerűsítő programokban 
való részvételünk. Különösen jelentős Lencsés Péter szerepe az események 
előkészítésében és lebonyolításában. Fontosnak gondoljuk e területre 
vonatkozóan középtávra (3 évre) programot jelentő terv összeállítását. Az 
Európai Mobilitási Hét iránti elkötelezettségünk megtartását őrizni fogjuk, s 
különösen az oktatási intézmények felé kívánunk fordulni. 
 
Történetünk emlékezetes eseményei közé tartoztak a városi séták. Ezek 
ideiglenesen szüneteltek, de szükségesnek gondoljuk felélesztésüket. 
Támogatjuk, ha Kiscsávoly és Szentistván újra önmaga felé is fordulna, s a város 
számára sem lehet közömbös Déri Frigyesre emlékezni halálának 100. 
évfordulóján. Jász Anikó segítségére szükségünk lesz az e területen végzett 
munka sikeres elvégzéséhez. 
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Egyesületünk újjászervezésétől számítva az egyik legsikeresebben gondozott 
terület a virágos iskolákról szól. A résztvevők számának növekedése, a tartalmak 
gazdagodása folyamatos.  Amennyiben sikerül megfelelő anyagi hátteret 
biztosítanunk, az idei évben megvalósulhat az intézmények között egymás 
látogatása a helyszínen elemezve a sikeres virágos programokat. A terület felelős 
gondozója változatlanul Burszki Darinka. Jó jövőt ígér a minden évben a 
Városháza dísztermében megtartott eredményhirdetés. 
  
Honlapunk alapvető szándéka  nem változott: szeretnénk általánossá és 
folyamatossá tenni életünk megmutatását. Lencsés Péter és Somogyi Nándor 
gondoskodnak arról, hogy a történéseink megismerhetők legyenek.. Központilag 
megfogalmazott kérés következménye, hogy a honlap formailag a közelmúltban 
- az alapcélok megvalósulásának sérülése nélkül - változott. Hasznos lenne, ha 
gyakoribbá válnának  a nem hivatalos megjegyzések. 
 
Egyesületünk számára rendkívül fontos a helyi sajtóval kialakított 
kapcsolatunk. Köszönettel tartozunk az irántunk tapasztalt érdeklődéséért a 
Bácskai Naplónak, a Bajai Rádiónak, a Bajai TV-nek, a kecskeméti Gong 
Rádiónak. A nem közömbös jelenlétük nekünk erőt, biztatást ad, és ígéretet 
is: a valóság közös megismerése nemessé teszi a közösen vállalt szolgálatot. 
 
 
 
Dr. Cseh Béla 
elnök 
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